
„Věda v ulicích“ / Plzeň, 20.9.2008/ 
 
   Věda v ulicích je každoročně pořádaná akce, při níž lidé z laboratoří, 
vědeckých pracovišť, vývojových dílen, vysokoškolských kateder apod. 
přenesou výsledky své práce do ulic města, aby je představili veřejnosti a 
ukázali, že věda není něco, čeho se má člověk bát, ale že je součástí naší 
civilizace a vědci jsou úplně normální lidé. Letos se tato akce konala v 
Plzni a v sobotu 20.září na ni vyrazili zájemci ze sekundy.  
   Pro některé bylo zážitkem již to, že po dlouhé době jeli vlakem.  Přímo 
v plzeňských ulicích pak mohli vidět např. prototyp auta na elektrický 
pohon, seznámit se s využitím nanotechnologií, proniknout hlouběji do 
života našich vod, nebo si třeba sami vyrobit raketu na vodní pohon či 
sluneční hodiny. Už jste třeba někdy stáli v bublině, která vám sahala až 
nad hlavu? Zkusili jste vytvořit galvanický článek, v němž by 
elektrolytem bylo vaše tělo? Kromě vědeckých pracovišť a kateder 
vysokých škol se na akci podílely také kluby mladých debrujárů a některé 
základní školy, u jejichž stánků jsme si všichni potrápili své mozkové 
závity nad zkoumáním principů jednoduchých pokusů a při řešení 
různých hlavolamů.  
   Vrátili jsme se sice zmrzlí, ale spokojení, a studenti snad i s vědomím, 
že věda není zase tak nepochopitelná, jak by se někdy na první pohled 
zdálo. 
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